
Protokół Nr XXVII/17 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 29 marca 2017 r. na godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XXVII/372/2017 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
2. XXVII/373/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. XXVII/374/2017 w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny dla Miasta Racibórz 
                                   na lata 2017-2019.
4. XXVII/375/2017 w sprawie zmiany Uchwały nr XIV/160/2007 Rady Miasta Racibórz 
                                   z dnia 31 października 2007 r. w sprawie przyjęcia Strategii
                                   Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Racibórz na lata 
                                   2007 – 2020.
5. XXVII/376/2017 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Raciborskiemu .
6. XXVII/377/2017 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Raciborskiemu .
7. XXVII/378/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa
                                   Śląskiego z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych, książek
                                   pedagogiczno - psychologicznych, zbiorów audiowizualnych dla
                                   Pedagogicznej Biblioteki Wojewódzkiej w Rybniku Filia w Raciborzu.
8. XXVII/379/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/373/2013 Rady Miasta Racibórz 
                                    z dnia 27 lutego 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiej 
                                    i Powiatowej Bibliotece Publicznej im. Ryszarda Kincla w Raciborzu.
9. XXVII/380/2017 w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów
                                    prowadzonych przez Miasto Racibórz do nowego ustroju szkolnego.
10. XXVII/381/2017 w sprawie określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu
                                    rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych, przyznania
                                    kryteriom określonej liczby punktów oraz określenia dokumentów
                                    niezbędnych do ich potwierdzenia.
11. XXVII/382/2017 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie w formie aportu 
                                   do Raciborskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. 
                                   w Raciborzu prawa własności nieruchomości gruntowej położonej 
                                   w Raciborzu przy ul. Łąkowej. 
12. XXVII/383/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej,
                                   położonej w Raciborzu przy ul. Hulczyńskiej.
13. XXVII/384/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/219/96 Rady Miejskiej w Raciborzu
                                   z dnia 26 czerwca 1996 r. w sprawie zakazu spożywania alkoholu 
                                   w określonych miejscach publicznych na terenie miasta Raciborza.
14. XXVII/385/2017 w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
                                   zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz.
15. XXVII/386/2017 o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania
                                   przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach
                                   strukturalnych Proszowiec - Stara Wieś, Studzienna i Sudół, Śródmieście
                                   oraz Ostróg w Raciborzu, zatwierdzonego Uchwałą Nr XXVIII/399/2013
                                   Rady Miasta Racibórz z dnia 24 kwietnia 2013 r.
16. XXVII/387/2017 o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
                                   przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej
                                   Ocice w Raciborzu.

1



17. XXVII/388/2017 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta 
                                   Racibórz.
18. XXVII/389/2017 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu
                                   Budynków w Raciborzu.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 
Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 20, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
 wnioski Prezydenta Miasta:

1. Uchwała o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Proszowiec - Stara Wieś, 
Studzienna i Sudół, Śródmieście oraz Ostróg w Raciborzu, zatwierdzonego Uchwałą Nr 
XXVIII/399/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 kwietnia 2013 r.

2. Uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
1. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
2. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków            

w Raciborzu.
Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższe wnioski, ustalając następujący porządek obrad (wydruk z głosowania imiennego 
stanowi zał. Nr 3):

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
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4. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
5. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Racibórz za 2016 rok.
7. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny na terenie Miasta Racibórz za rok

2016.
8. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny dla Miasta Racibórz na lata 2017-

2019.
9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr XIV/160/2007 Rady Miasta Racibórz z dnia               

31 października 2007 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Miasta Racibórz na lata 2007 – 2020.

10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Raciborskiemu (DPS).
11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Raciborskiemu (działania promocyjno – 

kulturalne).
12. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Śląskiego       

z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych, książek pedagogiczno - psychologicznych, 
zbiorów audiowizualnych dla Pedagogicznej Biblioteki Wojewódzkiej w Rybniku Filia             
w Raciborzu.

13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/373/2013 Rady Miasta Racibórz  z dnia            
27 lutego 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiej i Powiatowej Bibliotece Publicznej       
im. Ryszarda Kincla w Raciborzu.

14. Uchwała w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez 
Miasto Racibórz do nowego ustroju szkolnego.

15. Uchwała w sprawie określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym   
do publicznych szkół podstawowych, przyznania kryteriom określonej liczby punktów oraz 
określenia dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia.

16. Sposoby ustalenia metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie w formie aportu do Raciborskiego 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Raciborzu prawa własności 
nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Łąkowej. 

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, położonej        
w Raciborzu przy ul. Hulczyńskiej.

19. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/219/96 Rady Miejskiej w Raciborzu z dnia      
26 czerwca 1996 r. w sprawie zakazu spożywania alkoholu w określonych miejscach 
publicznych na terenie miasta Raciborza.

20. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz.

21. Uchwała o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Proszowiec - Stara Wieś, Studzienna     
i Sudół, Śródmieście oraz Ostróg w Raciborzu, zatwierdzonego Uchwałą Nr XXVIII/399/2013 
Rady Miasta Racibórz z dnia 24 kwietnia 2013 r.

22. Uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

23. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
24. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków                  

w Raciborzu.
25. Interpelacje, zapytania i wnioski.
26. Zakończenie sesji. 
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Ad 2. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Miasta Racibórz.

 Radna Anna Ronin zgłosiła poprawkę odnoszącą się do jej wypowiedzi z protokołu, kiedy 
pytała Prezydenta Miasta o spotkania z firmą Empol. Wskazała, że zapytała wówczas nie tyle o 
to czy  Prezydent Miasta odbywał spotkania z przedstawicielami firmy Empol w miesiącu 
lutym, ale o to, czy były one na tyle nieistotne, że Prezydent Miasta ominął je w swoim 
wystąpieniu.

 Przew. RM Henryk Mainusz po uzgodnieniu z protokolantem poddał pod głosowanie Protokół 
Nr XXVI/17 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 22 lutego 2017 r. z poprawką przedstawioną 
przez radną Annę Ronin.

Rada przy 20 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
Protokół  Nr XXVI/17 z  sesji  Rady Miasta Racibórz z  dnia 22 lutego 2017 r.  z  poprawką
przedstawioną przez radną Annę Ronin. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 4. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk  przedstawił  bieżącą  realizację  uchwał  Rady  Miasta
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią  zał. Nr 5  do protokołu. Dalej przekazał
informacje  o  objęciu  przez  Miasto  Racibórz  656  udziałów  w  Towarzystwie  Budownictwa
Społecznego Sp.  z  o.o.  o  łącznej  wartości  328.000 zł.  -  zał.  Nr 6 do protokołu.  Następnie
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 7 do protokołu. 

Ad 4. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.

 Radny Michał Woś przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Leon Fiołka przekazał, że Klub Radnych RSS „Nasze Miasto” podtrzymuje stanowisko z
Komisji RGBiF. W związku z tym, że kwota długu rośnie z 33 mln do 35,1 mln, a deficyt z 16,5
mln do 19,9 mln klub będzie przeciw i budżetowi miasta i wieloletniej prognozie finansowej. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przypomniał, że kwota 2 mln zł jest na zadania związane z 
likwidacją niskiej emisji i jest to podwojenie środków na ten cel. Dodał, że na koniec roku 
deficyt ten będzie w wysokości zadawalającej. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawką – zał. Nr 8 i 9.

Rada przy 20 głosujących radnych, 11 głosami za, 6 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVII/372/2017 stanowi zał. Nr 10 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 11. 
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Ad 5. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 11 głosami za, 8 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVII/373/2017 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 13. 

Ad 6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Racibórz za 2016 rok.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak uwag komisji i brak chętnych do dyskusji zamknął
przedmiotowy punkt obrad. 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Racibórz za 2016 rok stanowi zał.
Nr 14 do protokołu.

Ad 7. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny na terenie Miasta
          Racibórz za rok 2016.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak uwag komisji i brak chętnych do dyskusji zamknął
przedmiotowy punkt obrad.

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny na terenie Miasta Racibórz     
za rok 2016 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny dla Miasta Racibórz 
          na lata 2017-2019.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXVII/374/2017 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 17. 

Ad 9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr XIV/160/2007 Rady Miasta Racibórz z dnia
          31 października 2007 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów
          Społecznych Miasta Racibórz na lata 2007 – 2020.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXVII/375/2017 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 19. 

Ad 10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Raciborskiemu (DPS).

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXVII/376/2017 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 21. 

Ad 11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Raciborskiemu
            (działania promocyjno – kulturalne).

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXVII/377/2017 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 23. 

Ad 12. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa
            Śląskiego z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych, książek pedagogiczno -
            psychologicznych, zbiorów audiowizualnych dla Pedagogicznej Biblioteki
            Wojewódzkiej w Rybniku Filia w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXVII/378/2017 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 25. 

Ad 13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/373/2013 Rady Miasta Racibórz  z dnia
             27 lutego 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiej i Powiatowej Bibliotece
             Publicznej im. Ryszarda Kincla w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXVII/379/2017 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 27. 

Ad 14. Uchwała w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów
            prowadzonych przez Miasto Racibórz do nowego ustroju szkolnego.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 1 przeciw i 0 wstrzymujących się  przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVII/380/2017 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 29. 
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Ad 15. Uchwała w sprawie określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu
             rekrutacyjnym   do publicznych szkół podstawowych, przyznania kryteriom
             określonej liczby punktów oraz określenia dokumentów niezbędnych do ich
             potwierdzenia.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się  przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVII/381/2017 stanowi zał. Nr 30 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 31. 

 Radny Marcin Fica zgłosił wniosek o przerwę.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie przedmiotowy wniosek o przerwę.
Rada przy 20 głosujących radnych, 12 głosami za, 8 przeciw i 0 wstrzymujących się  przyjęła
powyższy wniosek. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 32. 
Przerwa od godz. 1520 do godz. 1545. 

Ad 16. Sposoby ustalenia metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w uzupełnieniu głównego materiału zał. Nr 33  
na prośbę radnych przygotowano i dostarczono symulację kosztów opłaty w zależności od 
zastosowanej metody - zał. Nr 34. Dodał, że wyliczenia są przykładowe i w różnych miastach 
zmienne kształtują się inaczej, niemniej w sumie musi się to zgodzić z wydatkami. Wskazał, że 
jeśli miałby to być system od powierzchni to musiałby zostać on dopracowany do naszych 
realiów. Dalej wskazał, że najprostszym sposobem i najczęściej stosowanym jest system od 
gospodarstwa domowego. W wielu gminach system ten powiązany jest z liczebnością osób w 
gospodarstwach. Uznał, że tego jednak w naszym przypadku chce się uniknąć gdyż w miastach 
liczebność jest bardzo trudna do określenia. Dodał, że podane wyliczenia są jedynie podane 
obrazowo gdyż w przypadku zdecydowania się na taki system opłata od gospodarstwa była by 
jedna dla wszystkich gospodarstw, a co najwyżej można by pomyśleć o innej stawce dla 
gospodarstw jednoosobowych. Dodał, że statystycznie takich 1 osobowych gospodarstw jest 
dość dużo, około 20%. W tym przypadku takie jednoosobowe gospodarstwa domowe zostałyby 
obciążone niższą opłata niż tą podaną w tej symulacji, w granicach ok. 15 - 16 zł., a brakująca 
różnica byłaby przeniesiona na gospodarstwa wieloosobowe z opłatą ok. 25 zł. Wskazał, że w 
tym systemie gospodarstwa jednoosobowe odczują znaczny wzrost opłaty, natomiast w 
przypadku gospodarstw wieloosobowych jest to system premiujący duże rodziny. Następnie 
przekazał, że w przypadku systemu pogłownego na dzisiaj musiałaby być to opłata 13,50 zł. od 
osoby i najprawdopodobniej za pół roku musiano by ta opłatę znów zmieniać, bo z roku na rok 
mieszkańców z systemu ubywa. Dodał, że system ten jest trudny do weryfikowania. Na koniec 
przekazał, że system od zużycie wody był szeroko już dyskutowany, niemniej taką analizę też 
przygotowano. Wskazał, że nie wszyscy mają to średnie zużycie na poziomie 2,5 m3, waha się 
ono od 1,5 do 7 m3. Dalej przekazał, że system ten mógłby wpłynąć na dalsze ograniczenie 
zużycia wody i kondycję naszej spółki i co więcej jest kosztowne dla zarządców w 
budownictwie wielorodzinnym. Poprosił więc o dyskusję w tym temacie gdyż nie wybranie 
innego systemu spowoduje przygotowanie projektu uchwały o podniesieniu opłaty w systemie 
pogłownym tak aby zapewnić sfinansowanie kosztów całego systemu w tym roku i każdym 
następnym. Dalej wskazał, że nie ma sprawiedliwego systemu niemniej w ostatnim czasie 
skłania się bardziej za systemem od gospodarstwa domowego z uwzględnieniem oczywiście 
interesu gospodarstw jednoosobowych.                     
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 Radny Leon Fiołka w imieniu klubu radnych RSS Nasze Miasto przekazał, że jeszcze w na 
koniec 2015 r. płacono 9 zł. za te same usługi. Dodał, że zaakceptowanie obecnych propozycji 
sprawi, że opłaty te od tamtego czasu wzrosną o blisko 50%. Dalej zapytał dlaczego mówi się 
tylko o tym aby podnosić opłaty, a nie mówi się o tym aby obniżać koszty systemu. Uznał, że 
nie ma rzeczy, których nie można renegocjować. Dalej wskazał, że propozycja systemu od 
gospodarstwa domowego mocno uderza w osoby starsze niejednokrotnie żyjące samotnie. 
Kończąc przekazał, że klub radnych będzie przeciwny każdej z tych propozycji prowadzącej do 
podwyżki, chyba, że zostaną obniżone proponowane dane wyjściowe wynikające z kosztów.     

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że też uważa, że należy szukać oszczędności w 
systemie. Niemniej wskazał, że od stycznia 2016 r. radykalnie zmieniły się przepisy 
gospodarowania odpadami. Po pierwsze odpady należy wozić na RIPOK, co doprowadziło do  
pierwszej podwyżki. Po drugie uznał, że na dzień dzisiejszy nie widzi podstaw do renegocjacji 
żadnych umów, ani tej na transport, bo uzyskano niższą stawkę niż poprzednio, ani tej za 
RIPOK, gdyż miasto nie rozlicza się od ilości mieszkańców. Powodem renegocjacji mogłaby 
być jedynie zmiana ilości dostarczanych odpadów przy czym dodał, że w umowie zostało to 
również przewidziane. Uznał, że do renegocjacji trzeba mieć konkretne powody i nie wystarczy 
tylko to, że wydaje się, że jest to dzisiaj drogo.  Dodał, że dotychczasowe przypadki 
renegocjacji umów wynikały jedynie ze zmiany czynników zewnętrznych, np. zmiana stawki 
VAT.  Dlatego też jeszcze raz podkreślił, że nie jest prawdą to, że od 2015 roku nic się nie 
zmieniło. Dodał, że o RIPOK-u w ramach PPP zdecydowała Rada, chodziło o to aby instalacja 
ta powstała w mieście. Podobnie też gdy chodzi o dwuszczeblowe postępowanie o wyłonienie 
podmiotu obsługującego tą instalacje. Dodał, że partner wywiązał się z zawartej umowy i tak 
samo miasto z tej umowy się wywiązuje. Dalej wskazał, że system pogłówny prowadzi do 
zmniejszania się ilości zdeklarowanych w systemie a nie rzeczywistej ilości mieszkańców co 
pokazały dane OPS-u.      

 Radny Zbigniew Sokolik przekazał, że podtrzymuje stanowisko przekazane przez radnego 
Leona Fiołkę. Podkreślił, że od roku proszono o przedstawienie strony analizy wydatków 
systemu. Przykładowo podał, że wywóz śmieci do Knurowa kosztował mniej niż wywóz na 
nasz RIPOK. Dodał, że cały czas zakłada się, że system kosztuje nas 9,5 mln zł. przy czym 
ciągle brak szczegółowej analizy wydatków. Dla przykładu wymienił obsługę administracyjną, 
która kosztuje 0,5 mln zł. Dlatego też uznał, że trudno będzie się zgodzić na kolejną podwyżkę 
nie przyglądając się szczegółowej analizie wydatków.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że plan wydatków na 2017 r. był przedstawiany 
radnym na sesji listopadowej. Niemniej przedstawił je jeszcze raz, a ksero rozdano radnym -  
zał. Nr 35. Wskazał, że łącznie jest to 9,3 mln zł., a o kwocie 9,5 mln zł mówi się w kontekście 
bezpiecznych przychodów.  Dodał, że w kwocie tej jest ok. 70 tys. zł. nieprzewidywalnych 
kosztów ale środki pozostające w tym systemie pozostają w budżecie jako oszczędności. 
Wskazał, że sztywnymi kosztami są wydatki związane z zawartymi umowami. Następnie 
wskazał, że wiele gmin oszczędza np. na dostarczanych workach na odpady. Uznał jednak, że 
dla wielu mieszkańców nie działało by to zachęcająco w kwestii segregacji odpadów. Tym 
bardziej, że miasto worki dostarczało za darmo od samego początku. Wskazał, że byłoby to  
jednak konkretne 50.000 zł. oszczędności. Następnie przekazał, że szukając dalej oszczędności 
można by takie znaleźć w kosztach administracji, niemniej może odbić się to na jakości i 
egzekucji. Dodał, że wskazanie tych, którzy nie segregują odpadów jest jeszcze trudniejsze niż  
wskazanie tych, którzy nie zgłosili się do systemu. Prawdą jest to, że wielu mieszkańców nie 
segreguje odpadów mimo że się do tego zadeklarowali, a to później wszystkich kosztuje.  
Dodał, że weryfikacja osób w systemie to trudna sprawa, w która włącza się GIODO, a nawet  i 
prokuratura. Uznał, że w związku z tym nie będzie więcej wysyłał ankiet, mimo tego, że cel jest
szczytny. Będzie się więc bazować na oświadczeniach mieszkańców i tylko tam gdzie będą 
pewne dowody będą prowadzone postępowania administracyjne. Wskazał, że kontrola jednego 
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gospodarstwa w systemie administracyjnym to okres 3 lat.  Dodał, że wspomniane już ankiety 
nic nowego nie przyniosły, a żadnego innego sposobu weryfikacji nie ma. Dalej poprosił 
radnych, że jeżeli znajdą sposób na renegocjację umowy z Empolem to zaprasza do urzędu. 
Dodał, że sam na dzisiaj takich możliwości nie widzi. Wskazał również, że grupa urzędników i 
radnych pracowała nad tym systemem ponad dwa lata. Przetarg był transparentny, w sprawie  
uczestniczyło 6 dużych firm. Większość się wycofała, a firma Empol złożyła ofertę na 20 lat. 
Dodał, że też jest zainteresowany obniżeniem stawek więc zaprasza radnych, którzy znajdą na 
to sposób, tak aby nie skończyć tylko na mówieniu. Dodał, że w przypadku transportu udało się 
obniżyć stawki ale nasza firma musiała przystąpić do konsorcjum. Wskazał, że umowa na 20 lat
z Empolem sprawia, że ryzyka  firmy i miasta zostały rozłożone na te 20 lat. Dodał, że nie 
wiadomo jak będą kształtować się ceny za kilka lat, a u nas cena będzie mogła rosnąc tylko o 
poziom inflacji. Dodał, że alternatywą było poddanie się grze konkurencyjnej. Przekazał, 
również, że wspomniane umowy są dostępne do wglądu.                        

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała ile w 2016 roku miasto wygenerowało ton odpadów i 
czy w 2015 było ich poniżej 20 tys. ton. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w 2016 roku było ok. 21 tyś ton z tendencją 
lekko rosnącą. Dodał, że zasada jest taka, że za każdą tonę powyżej 20 tyś płaci się już trochę 
mniej. Wskazał, że w 2015 roku statystyka odpadów była inna i dlatego w Raciborzu nie ma 
dużego wzrostu, a w innych gminach wzrosty są ogromne. Wyjaśnił również, że do Knurowa 
nie wożono wszystkiego. 

 Radny Franciszek Mandrysz zapytał ile w skali procentowej miasto ma odpadów 
niesegregowanych zbieranych z miasta. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że jest to ok 15 tyś ton odpadu 
zmieszanego, który przedsiębiorca musi doprowadzić do 70 % segregacji i na składowisko 
oddać tylko 30%.  

 Radny Franciszek Mandysz przekazał, że docenia trud przedstawienia tych danych, gdyż chodzi
o to aby znaleźć coś lepszego. Rozwiązaniem jest więc rzetelne segregowanie, które sprawi, że 
uniknie się podwyżki. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że w umowie ppp z przedsiębiorcą 
zapisano wiele korzyści dla gminy ale odpłatność jest od każdej tony.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał w tym miejscu na kolizję ustawową, gdyż ustawa 
nakazuje wysegregowanie u źródła pięciu odpadów, a z drugiej strony system poboru opłaty 
wcale tego nie premiuje.    

 Przew. RM Henryk Mainusz podał przykład przedsiębiorcy sprzątającego różnego rodzaju 
instytucje, w których kubłach znajduje odpady, których te instytucje nie wytwarza np. popiół. 
Uznał, że mieszkaniec Raciborza nie miałby w tym interesu więc w granice miasta przyjeżdża 
to w bagażnikach samochodów. Do myślenia daje też również to, że rośnie w mieście ilość 
śmieci, a maleje ilość ich producentów. Uznał, że taki sposobem radni co kwartał będą w tej 
sprawie musieli się spierać.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił jeszcze, że w kwocie 8,7 mln zł. jest też transport za 
2,4 mln zł.  

 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że powinno się więc uszczelnić ten system i zobowiązać 
służby mundurowe do pilnowania i kontroli tego co się dzieje. Zwrócił przy tym uwagę na 
nielegalne wysypiska śmieci na ul. Budzińskiej.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że zgodnie z podanymi wyliczeniami wychodzi, że 6 
mln zł. po podzieleniu przez 317 zł. daje tylko 19 tyś ton odpadów. Dalej zapytała czy 
produkując 18 tyś ton miasto płaci za 18 tyś ton czy za 20 tyś ton bo tak jest w umowie. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że płacimy za 18 tyś ton tylko, że 
wtedy tona jest troszkę droższa wg wzoru. Dodał, że szczegóły są do wglądu w wydziale. 

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał czy takie wyliczenia można radnym przedstawić.
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 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że takie wyliczenia są oczywiście w 
wydziale więc poprosił o chwile czasu na ich dostarczenie radnym.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk odnosząc się do dotychczasowej dyskusji zapytał radnych o to
czy pozostać przy systemie pogłownym mimo tego, że ilość osób w systemie spada czy też 
przejść na inny system.

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazując na dostarczone wyliczenia przekazał, że pogłowne nie 
sprawdziło się gdyż nie ma możliwości zweryfikowania osób w systemie. Druga propozycja od 
gospodarstwa domowego wydaje się być dla wszystkich korzystna poza jednoosobowym 
gospodarstwem. Zasadnym jest więc przeliczenie tych stawek z założeniem obniżenia stawki 
dla jednoosobowego gospodarstwa do stawki na poziomie np. 16 zł. Wskazał, że w metodzie od
wielkości lokalu największa opłatą obarczane są również osoby samotne. Więc także i w tym 
systemie takie osoby należałby odciążyć, kosztem podwyższenia opłaty procentowo 
pozostałym.          

 Radna Anna Ronin wracając do ankiet wskazała, że potwierdziły one, że stan wyjściowy nie 
uległ zmianie. Zapytała również o to kto w przyszłości będzie odbierał odpady skoro już teraz 
jest konsorcjum, którego liderem jest Empol, a nie spółka miejska. Dalej uznała, że to nie radni 
powinni wybrać metodę ale mieszkańcy, tak jak to zrobiono w Rudzie Śląskiej. 

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że konsorcjum obniżyło nam koszty wywozu odpadów 
więc idzie się w stronę gdzie jest taniej, a nie drożej.

 Radna Anna Ronin zapytała co z tego ma PK i kto na tym zyskuje. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że zyskują na tym mieszkańcy.  
 Radna Anna Ronin zapytała dlaczego więc podwyższa się opłaty.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że spółka będzie miała niższe koszty.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że gdyby PK w przetargu przedstawiło stawkę 115 to 

miasto na pewno by wybrało ta ofertę.
 Radny Michał Fita przekazał, że w systemie pogłownym jest 44 tyś osób i oświadczenia osób są

jedynym sposobem na weryfikację tego, a w dokumentach OPS określono populację na ponad 
51 tys. osób. Zapytał więc w jaki sposób dane OPS zostały zweryfikowane. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie chce wchodzić w spór czy mieszkańców 
miasta jest 44 tys. czy 51 tyś.

 Radny Michał Fita wskazał, że przyczynia się to do ciągłych podwyżek. Dodał, że każdy system
zakłada dostosowanie wysokości opłaty do sumy koniecznej do zebrania.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wracając do różnicy przekazał, że w systemie pogłownym 
pozwolono na różnego rodzaju wypisy z systemu przy czym z powrotem nikt zgłoszeń już nie 
dokonuje i nie sposób to sprawdzić.    

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że tak jak wcześniej powiedziano ustalenie rzeczywistej
liczby z poszczególnej deklaracji wymaga 3 letniego postępowania administracyjnego.  

 Radny Michał Fita zapytał czy prawdą jest to, że firma Empol nie mogła sama startować w 
przetargu i potrzebowała PK jako partnera. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że każda firma mogła sama wystartować w tym 
przetargu.  Warunki startu w przetargu zawsze są określone w specyfikacji.

 Radny Wiesław Szczygielski przekazał, że osobiście jest zwolennikiem pogłownego stąd 
zapytał czy w systemie od gospodarstwa też będzie różna opłata w zależności od osób.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w symulacji tylko obrazowo pokazano jak ta 
opłata będzie kształtowała się w gospodarstwach wieloosobowych. Wątpliwością jest jedynie to
czy będzie można odrębnie w tej metodzie rozliczać gospodarstwa jednoosobowe. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że pozostanie przy systemie pogłownym będzie 
powodować to, że do tematu tego będzie wracać się przynajmniej raz w roku.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że osobiście zależy mu na tym aby Przew, RM 
poddał pod głosowanie wniosek czy dalej pozostać przy pogłownym, a jak nie to jaki wybrać 
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inny system.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał najpierw pod głosowanie wniosek o przerwę.
Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższy wniosek. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 36. 
Przerwa od godz. 1700 do godz. 1722. 

 Radny Michał Fita przytaczając odpowiedź na wcześniejszą jego interpelacje w sprawie 
śmieciarek PK, gdzie jedna kupiona za 120.000 zł. po roku czasu została sprzedana firmie 
Empol za 60.000 zł , a druga kupiona za 80.000 uległa poważnej awarii, poprosił o 
przedstawienie opinii rzeczoznawcy majątkowego. Dalej wskazał, że gdy mówi się o obniżaniu 
kosztów systemu to tutaj jest strzał w drugą stronę.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że sprawa ta nie ma nic wspólnego z kosztami 
systemu. Dodał, że sprawa wymaga weryfikacji w związku z tym nakazał to zbadać radzie 
nadzorczej.   

 Radny Michał Fita wskazał na sytuacje gdzie PK kupuje sprzęt, a następnie podpisuje się 
konsorcjum na 3 lata  i pozbywa się tego sprzętu.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie jest tajemnicą, że naszemu PK nie opłaca się
prowadzić działalności w zakresie odbioru odpadów komunalnych, jest za drogie i dysponuje 
kiepskim sprzętem. Dlatego też idzie w stronę ograniczenia działalności i schodzi z rynku 
odbioru odpadów.  

 Radny Michał Fita zapytał jak to jest, że PK funkcjonuje od wielu lat i nagle podejmuje decyzje,
że schodzi z rynku bo mu się nie opłaca, a wchodzi ktoś nowy komu się opłaca. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że nasze PK było wstanie wozić odpady za 135 zł., a
miasto szuka ceny niższej, którą są wstanie zaoferować tylko specjalistyczne przedsiębiorstwa. 
Dodał, że nie można nakazać naszemu przedsiębiorstwu wozić śmieci za 110 zł. Uznał, że 
spółka gdy nie może konkurować na jakiś rynku to powinna skupić się na tym gdzie będzie 
mogła zarabiać.  

 Radny Michał Fita wskazał, że PK zajmuje się szeroką działalnością, prowadzi nierentowne 
schronisko, prowadzi komunikację miejską, którą miasto dotuje, jest jeszcze zieleń miejska i są 
jeszcze śmieci, które jak się okazuje są najbardziej rentowną działką, a PK schodzi z tego rynku.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że PK nie ma śmieci bo od momentu nowej ustawy 
stało się jedynie jednostką transportową i konkuruje tylko na rynku usług transportowych. 
Dodał, że rynek śmieciowy jest opłacalny dla podmiotów które mają regionalne instalacje. 

 Radna Anna Ronin uznała, że podniesiono bardzo ważny punkt. Wskazała, że w październiku 
2016 r. radnym została przedłożona uchwała w sprawie sprzedaży zakładu odbioru odpadów, 
która ostatecznie została zdjęta z porządku obrad. Dodała, że PK do 2014 – 2015 roku opłacało 
się wozić odpady. Dalej wskazała, że w spółkach miejskich wszystko musi się bilansować.  Z 
drugiej strony przekazała, że pozbywamy się czegoś co jest najbardziej rentowne. Dalej 
wskazała, że liderem zawiązanego konsorcjum jest Empol i Empol  narzuca i cenę i jakieś 
warunki. Dalej wskazała, że radni w tym zakresie nie mogą mieć całej wiedzy. Zapytała się 
więc dlaczego radni nie mogą wiedzieć o wszystkim i czy nie lepiej poczekać na kwietniową 
analizę w zakresie gospodarki odpadami i wtedy wrócić do tematu. Dalej zapytała Prezydenta 
Miasta czy jako zwierzchnik rady nadzorczej PK nie powinien wiedzieć wszystkiego na temat 
tych śmieciarek.        

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że radna opowiada bzdury. Po pierwsze wskazał, że
rentowność wyraża się w złotówkach. Dodał, że PK jest na skraju bankructwa, bo przynosi 
straty głównie na działalności w zakresie odpadów. Z analizy wynika, że zieleń i oczyszczanie 
miasta się opłaca, a komunikacja wychodzi na zero. Uznał, że spółki które są nierentowne 
schodzą z pewnego rynku albo kuleją. Dodał, że PK wykonuje dla miasta jeszcze inne usługi ale
nie można się godzić na dalsze pokrywanie straty spółki. Można oczywiście próbować spółkę 
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uzdrowić aby stałą się rentowna. Dodał, że spółki komunalne mają tendencje do przerostu 
zatrudnienia. Uznał więc, że nie można mówić, że rezygnuje się z rentownej działalności. 
Dodał, że wynika to wprost ze sprawozdań finansowych spółki za poprzednie lata. W zakresie  
śmieciarek przekazał, że temat jest do sprawdzenia. Prawdą jest, że przez rady nadzorcze 
kontroluje spółki i gdy będą wyniki tej kontroli to przekaże je radnym. Dodał, że w tej chwili 
nie jest wstanie uzyskać odpowiedzi na to pytanie. Dalej uznał, że to, że spółka schodzi z rynku 
działalności na którym sobie nie radzi jest rzeczą normalną. Na koniec przekazał, że jeżeli radną
Anna Ronin w swej wypowiedzi uraził to przeprasza.           

 Radna Anna Ronin przekazała, że rozmawia z ludźmi i osobami, które do tej pory pracowały w 
spółce i trochę mija się to z tym o czym mówi Prezydent Miasta. Dalej wracając do rozmów w 
czasie protestu w PK pytano się o różne kwestie, również o dokapitalizowanie spółki żeby 
sprzęt był na tyle dobry i sprawny, żeby spółka mogła odbierać śmieci nie tylko z Raciborza ale 
i z innych terenów. Dalej wskazała, że wymieniono prezesa bo przetargi były przegrywane. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że na sali jest prezes PK więc można jego zapytać, a nie
domniemywać. 

 Radna Anna Ronin zapytała czy można otrzymać analizę z PK.  
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że PK przedstawia rachunek zysków i strat i są to 

dane jawne. 
 Przew. RM Henryk Mainusz zwracając się do radnego Franciszka Mandrysza, 

Przewodniczącego Komisji GMOŚiBP poprzedniej kadencji zapytał ile razy trzeba było spółkę 
tą ratować. Dodał, że pokazuje to na sposób działania spółek miejskich. Wskazał, że pamięta też
jak spółkę trzeba było mocno zachęcać do zmiany na nowoczesne autobusy. Dodał, że niedługo 
i one ze względu na mocne zużycie mogą stać się eksponatami. 

 Radny Marek Rapnicki zapytał czy to jest odpowiedni moment na rozprawianie o kondycji PK i
czy czasami nie jest to odwlekanie werdyktu w zakresie systemu odpadów. Dodał, że w głosach 
opozycji nie widzi żadnych propozycji, a jedynie bolesne próby zakwestionowania tego co 
trzeba zrobić. Uznał, że można też przegłosować wniosek, że do tematu wróci się za miesiąc.  
Niemniej zapytał co odpowiedź w zakresie PK da radnym gdy chodzi o wybór systemu poboru 
opłat. 

 Radny Michał Fita używając metafory przekazał, że na dzisiaj mówi się ile system kosztuje i 
mówi się o oszczędnościach tak aby znaleźć tańszy system i unikać podwyżek. Dodał, że każdy 
z proponowanych systemów tak naprawdę niesie jednak podwyżkę. Dalej przekazał, że w 
dyskusji wskazuje na te elementy, które generują niepotrzebne koszty. Uznał, że coś jest nie w 
porządku skoro kupuje się śmieciarkę i po roku się ją sprzedaje pozostawiając spółce tylko 
wrak.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał jeszcze raz, że temat ten zbada i przedstawi 
diagnozę. Niemniej uznał, że nie ma to wpływu na dyskusję w zakresie naliczania opłaty. 
Dodał, że rzeczywiście PK realnie przestaje wozić odpady z miasta bo nie jest wstanie wozić po
takiej cenie, która miasto satysfakcjonuje.   

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że na dzień dzisiejszy obowiązuje system pogłówny i 
wniosek do przegłosowania jest czy pozostać przy systemie pogłownym czy zmienić go na inny.

 Radny Leon Fiołka przekazał, że zaproponowany system od gospodarstwa domowego 
wskazuje, że całą brakującą sumę, a więc podwyżkę przerzucamy na jednoosobowe 
gospodarstwa. Dodał, że mając na uwadze dyskusję, że i tak będzie trzeba to weryfikować to 
zaproponował ponowne przygotowanie tych symulacji z obniżoną kwotą dla gospodarstwa 
jednoosbowego.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że każdy wariant poza pogłównym można inaczej 
zaproponować, bo to kwestia użycia innych zmiennych.   

 Radny Leon Fiołka przekazał, że chodzi o to aby mieć dobrą bazę, t.j. wiedzieć ile jest 
gospodarstw jednoosobowych, a ile dwu i trzy osobowych.  
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że chce jedynie wiedzieć czy ma pozostać przy 
pogłównym czy dalej pracować z innymi systemami. Dodał, że nie głosując niczego będzie 
trzeba przygotować uchwałę w sprawie wysokości opłaty.  

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek czy pozostać przy „pogłownym”.
Rada przy 21 głosujących radnych, 1 głosem za, 16 przeciw i 4 wstrzymującymi się odrzuciła
wniosek,  tym  samym  wnosi  o  odejście  od  pogłownego.  Wydruk  z  głosowania  imiennego
stanowi zał. Nr 37. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk poprosił o głosy w dyskusji, który z systemów odrzucić 

całkowicie. 
 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał czy system od gospodarstwa domowego, jest systemem 

właściwym i do zaakceptowania.  
 Radny Michał Fita wskazał, że opłata w tym systemie wyliczono na 23,90 zł. Zakłada się też

zmniejszenie  opłaty  dla  gospodarstw  jednoosobowych  więc  czy  nie  będzie  tutaj  żadnego
niebezpieczeństwa.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał na problem i wyroki sądów administracyjnych w 
zakresie łączenia metody od gospodarstwa domowego z ilością osób. 

 Radny Michał Fita zapytał co w przypadku gdyby zostanie to zakwestionowane.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że pogłówne wciąż jeszcze obowiązuje.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że przy pogłownym każda kolejna podwyżka będzie

dotykała  każdego.  Natomiast  w systemie  od gospodarstwa domowego premiuje się  rodziny
wielodzietne jako swoistą ulgę z tego tytułu.  

 Radny Marek Rapnicki  przekazał,  że  skłania  się  do metody od gospodarstwa domowego z
uwzględnieniem, że po dyskusji  na temat gospodarstw jednoosobowych system ten zostanie
dopracowany i rozpoznany co do ilości. 

 Przew.  RM Henryk  Mainusz  przekazał,  że  z  dyskusji  wysnuwa wniosek,  że  jest  wola  aby
upoważnić Prezydenta Miasta do dopracowania metody od gospodarstwa domowego.  

 Radny Michał Fita stwierdził, że na dzień dzisiejszy stawki pokazane w dostarczonej radnym
symulacji są nieobowiązujące.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że są to tylko orientacyjne wyliczenia.   
 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Wojciech  Krzyżek  przekazał,  że  symulację  tą  wykonano  po

dyskusji na komisjach pokazując stawkę od gospodarstwa domowego w rozbiciu na ilość osób
w gospodarstwie przy czym stawka jest jedna. Dodał, że kwota 23,90 zł została wyliczona na
podstawie punktów adresowych osób zameldowanych w ewidencji. 

 Radny Michał Fita wskazał, że należy uwzględnić zniżkę dla gospodarstw jednoosobowych.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że musi to jeszcze zostać sprawdzone. Następnie poddał

pod  głosowanie  wniosek  aby  zobowiązać  Prezydenta  Miasta  do  dopracowania  metody  od
gospodarstwa domowego.

Rada przy 21 głosujących radnych, 13 głosami za, 3 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższy wniosek. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 38. 

Ad 17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie w formie aportu do Raciborskiego
             Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Raciborzu prawa własności
             nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Łąkowej. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 11 głosami za, 0 przeciw i 9 wstrzymującymi się  przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVII/382/2017 stanowi zał. Nr 39 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 40. 
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Ad 18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej,
             położonej w Raciborzu przy ul. Hulczyńskiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 14 głosami za, 3 przeciw i 2 wstrzymującymi się  przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVII/383/2017 stanowi zał. Nr 41 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 42. 

Ad 19. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/219/96 Rady Miejskiej w Raciborzu 
             z dnia 26 czerwca 1996 r. w sprawie zakazu spożywania alkoholu w określonych
             miejscach publicznych na terenie miasta Raciborza.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki.

Rada przy 19 głosujących radnych, 15 głosami za, 4 przeciw i 0 wstrzymujących się  przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVII/384/2017 stanowi zał. Nr 43 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 44. 

Ad 20. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
            bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXVII/385/2017 stanowi zał. Nr 45 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 46. 

Ad 21. Uchwała o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania
             przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych
            Proszowiec - Stara Wieś, Studzienna i Sudół, Śródmieście oraz Ostróg w Raciborzu,
            zatwierdzonego Uchwałą Nr XXVIII/399/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            24 kwietnia 2013 r.

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał na czyj wniosek i w jakim celu dokonuje się zmiany w 
zapisach planu zagospodarowania przestrzennego tego terenu.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek wyjaśnił, że obie dodatkowe uchwały dotyczą 
terenów gminnych. Dodał, że w przedmiotowej uchwale chodzi o zmianę tylko jednego zapisu 
w planie dotyczącego parametru intensywności zabudowy. Wskazał, że z koncepcji 
przedstawionej przez TBS wynika, że budynki będą miały 4 kondygnacje, zaś w planie jest  
przewidziane 5 i więcej kondygnacji.   

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy chodzi o wszystkie trzy działki. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że chodzi o trzy działki geodezyjne 

ale dla jednego terenu pod budownictwo. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 

głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 1 przeciw i 3 wstrzymującymi się  przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVII/386/2017 stanowi zał. Nr 47 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 48. 

Ad 22. Uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
            przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Ocice 
            w Raciborzu.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że chodzi tu o ul. Koszalińską gdzie z
załączonej mapy wynika, że część terenu jest w chwili obecnej jeszcze własnością prywatną, 
przy czym miasto jest już na ostatnim etapie rozmów z właścicielem w kwestii odkupienia tego 
terenu, który jednak w planie jest oznaczony jako użytki rolne. W związku z powyższym 
zasadne jest aby teren ten w planie przeznaczyć pod zabudowę mieszkaniową. 

 Radny Michał Fita zapytał czy procedurze zmiany podlega działka gminna czy działka 
prywatna.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek wyjaśnił, że procedura jest wielomiesięczna i jej
zakończenie nastąpi wówczas gdy działka ta już będzie miejska. Wskazał, że właścicielem tej 
działki jest RSP, co więcej działka ta nie ma dostępu do drogi.     

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXVII/387/2017 stanowi zał. Nr 49 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 50. 

Ad 23. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Radna Anna Ronin zapytała czy przedmiotowa uchwała dotyczy skargi, którą poprzednio Rada 
Miasta skierowała do Komisji Rewizyjnej.

 Przew. RM Henryk Mainusz potwierdził, że jest to uchwała dotyczącą tej właśnie skargi i 
następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową 
uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się  przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVII/388/2017 stanowi zał. Nr 51 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 52. 

Ad 24. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków
             w Raciborzu.

 Radny Marek Rapnicki poprosił o przedstawienie szczegółów sprawy.
 Kierownik Biura Rady Miasta Leszek Jureczko opierając się na treści skargi udostępnionej 

radnym przekazał, że przedmiotowa uchwała kieruje skargę do Komisji Rewizyjnej celem 
zbadania zasadności zarzutów skarżącego i przygotowania na  następną sesję propozycji jej 
rozpatrzenia. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się  przyjęła
powyższą uchwałę (1 radny nie głosował). Uchwała Nr XXVII/389/2017 stanowi zał. Nr 53 do
protokołu. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 54. 
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Ad 25. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Marcin Fica przedłożył i przedstawił następujące zapytania i interpelacje  – zał. Nr 55:
1) w sprawie zaproszenia na Komisję GMOŚiBP dyrektora ZDW w Katowicach,
2) w sprawie naprawy chodnika przy ul. Lwowskiej na odcinku od ul. Opawskiej do ul. 

Warszawskiej (ponowna),
3) w sprawie wydłużenia czasu świecenia zielonego światła na skrzyżowaniu ulic: Bosacka, 

Armii Krajowej i Zamkowej w kierunku Gliwic i z Gliwic (ponowna),
4) w sprawie zamontowania uchwytów na rowery na Rynku przy domu towarowym 

(ponowna),
5) w sprawie zatrudnienia sokołów do walki z gawronami,
6) ustnie w sprawie uruchomienia jeszcze przed najbliższym weekendem wypożyczalni 

rowerów przy MCI na Rynku.  
 Radny Marek Rapnicki odnosząc się do ostatniej interpelacji radnego Marcina Ficy w zakresie 

wypożyczalni rowerów przekazał, że nie do końca zależy to tylko od decyzji Prezydenta Miasta,
bo nie jest to takie proste.   

 Radny Leon Fiołka przedłożył i przedstawił następujące zapytania i interpelacje  – zał. Nr 56:
1) w sprawie reklamacji i nasadzeń nowych tuj na placu zabaw w Brzeziu,
2) w sprawie zamontowania lustra drogowego przy starym cmentarzu na skrzyżowaniu ul. 

Gawliny i Myśliwca,
3) w sprawie oznakowania odnogi ul. Brzeskiej znakiem opisu ulicy z numerami posesji 87a, 

89,93,
4) w sprawie solidnego utwardzenia z odwodnieniem ok. 150 m ul. Wiatrakowej od ul. 

Rybnickiej,
5) w sprawie wyegzekwowania od wykonawcy prac wodociągowych na ul. Zakładowej 

likwidacji dokonanych uszkodzeń drogi,
6) w sprawie remontu nawierzchni ścieżki długości ok. 50 m pomiędzy ul. Zakładową a ul. 

Rybnicką,
7) w sprawie ustawienia kosza na śmieci z daszkiem przy przystanku obok Finezji,
8) w sprawie zamontowania nowego metalowego kosza z daszkiem przy pomniku 

Eichendorffa w Brzeziu,
9) ustnie w sprawie zorganizowania spotkania z udziałem inwestora w sprawie spalarni,
10) ustnie w sprawie dróg mających łączyć Racibórz z autostradą przedstawił ranking 

przygotowany dla województwa śląskiego z końca grudnia 2016 roku, gdzie niestety 
przebudowa drogi 935 jest na 24 miejscu, a obwodnica miasta na 31 miejscu na 44 
inwestycje. Natomiast odcinek Drogi Południowej od Rydułtów do Mszany jest na 3 
miejscu. Zapytał więc na ile ten ranking i ta punktacja wynikająca z czterech kryteriów jest 
aktualna,

11) ustnie ponownie w sprawie remontu (wykorytowanie i utwardzenie tłuczniem) niewielkich 
odcinków dróg polnych m.in. na ul. Wiatrakowej i na ul. Sosienkowej.  

 Radny Michał Fita przedstawił następujące zapytania i interpelacje :
1) w sprawie spotkania z mieszkańcami w sprawie spalarni,
2) w sprawie spotkania w dniu 31marca br. Wojewody Śląskiego, Wojewody Opolskiego i 

przedstawicieli ministerstwa zapytał, kto ze strony miasta będzie brał w tym spotkaniu 
udział i czy zostały przygotowane już tematy do rozmów,

3) w sprawie wypracowania stanowiska w odniesieniu do gastronomii mobilnej,
4) podziękował również za udział prezydenta miasta i radnych w benefisie pana Jana Kowola 

jak równię w za usunięcie symboli komunistycznych na cmentarzu żołnierzy radzieckich.  
 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie braku w projekcie ścieżki rowerowej do Łężczoka odcinka łączącego Markowice 
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ze ścieżką,
2) w sprawie pierwszej wzmianki i obchodów 770 lecia Markowic przekazał, że najlepszym 

prezentem miasta byłoby zakup działki przy szkole na rozbudowę tych obiektów w 
Markowicach oraz budowa parkingu na potrzeby parafii na działce gminnej przy ul. 
Powstańców Śląskich,

3) w sprawie wcześniejszej swojej interpelacji dotyczącej pałacyku myśliwskiego w Łężczoku 
wyjaśnił tylko, że historycznie pałacyk ten należał do dóbr książęcych, a nie cysterskich.

 Radny Marek Rapnicki przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) odnosząc się do podziękowań radnego Michała Fity za usunięcie symboli komunistycznych 

z cmentarza żołnierzy radzieckich wskazał na potrzebę zmiany nazewnictwa ulic np. w 
Kuźni Raciborskiej gdzie dalej występuje Nowotko i Świerczewski, 

2) w sprawie uschłych kilku drzew na odcinku drogi Ocice Górne - Stankowiec zapytał czy to 
z winy wytyczania tamtędy linii gazociągu czy z innych powodów,

3) w sprawie strajku nauczycieli organizowanego przez ZNP wskazał na znaczną solidarność 
niektórych dyrektorów szkół z inicjatorami strajku, który ma podłoże polityczne. 

 Radny Leszek Szczasny przedłożył następujące zapytania i interpelacje – zał. Nr 57:
1) w sprawie skrzyżowania Ogrodowa / Słowackiego,
2) w sprawie BYPAD – procesu certyfikacji polityki rowerowej,
3) w sprawie Zjazdu Raciborzan,
4) w sprawie zmiany szyldów i estetyki w ścisłym centrum miasta,
5) w sprawie życzeń świątecznych,
6) w sprawie Skatepark-u,
7) w sprawie wycinki drzew,
8) w sprawie wyznaczania obszaru rewitalizacji,
9) w sprawie perfekcyjnej komunikacji miejskiej i powiatowej,
10) w sprawie elektronicznego urzędu,
11) w sprawie kontenerów na odzież używana,
12) ustnie przypomniał i zaprosił radnych na jutrzejsze spotkanie z mieszkańcami 

zorganizowane przez Raciborski Alarm Smogowy i Urząd Miasta podsumowujące działania 
w tym zakresie. 

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie ciekawego spotkania z dziedziny architektury, które odbyło się w Księgarni 

Sowa, na którym zabrakło przedstawicieli, pracowników urzędu czy starostwa zajmujących 
się tymi sprawami w mieście. Zaproponował także przygotowywanie przez miasto 
podziękowań dla prelegentów na tego typu spotkaniach. Przekazał, że na spotkaniu była 
również podniesiona sprawa braku konsultacji społecznych przy budowie nowego obiektu 
przy Rynku,

2) w sprawie braku tężni w Raciborzu,
3) w sprawie zapraszania radnych na wyjazdy przedstawicieli miasta na różnego rodzaju 

konferencje czy targi,
4) w sprawie przedstawienia aktywności naszych posłów i senatorów,
5) w sprawie tematu spalarni proponuje zorganizowanie konferencji naukowej,
6) w sprawie bezpieczeństwa ruchu drogowego wskazał na przykład niebezpiecznej ścieżki 

rowerowej na ul. Warszawskiej,
7) w sprawie ustanowienia tytułu honorowy obywatel miasta,
8) w sprawie stawiania w Raciborzu wiatraków,
9) poinformował również o spotkaniu zorganizowanym w dniu 5 kwietnia w DK Strzecha, a 

poświęconego zalewaniem ul. Starowiejskiej i Cegielnianej oraz ruchu ciężkich 
samochodów przez te i okoliczne ulice.    

 Radny Janusz Loch przedłożył interpelację w sprawie ustawienia lustra na styku ulic Solna – 
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Różana – zał. Nr 58. 
 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie brak czynnego punktu informacji w RCI w weekendy,
2) w sprawie głosowania radnych opozycji odnośnie zwiększenia budżetu o prawie 2 mln zł na 

ograniczenie niskiej emisji,  
3) w sprawie tablicy informacyjnej na rondzie im. Żołnierzy Niezłomnych.

 Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił radnym następujące informacje i pisma:
1) w sprawie obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych,
2) pismo Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach, w którym jako organ nadzoru 

zwraca się do Rady Miasta Racibórz o zbadanie okoliczności sprawy naruszenia przez 
radnego Krzysztofa Myśliwego przepisów art. 24f ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym – 
zał. Nr 59.

 Radny Krzysztof Myśliwy przekazał, że do sprawy odniesie się na piśmie w terminie 
wyznaczonym przez Przew. RM. Niemniej już teraz zapewnił, że jego działalność nie ma żadnej
kolizji z ustawą o samorządzie gminnym i to potwierdzi w swoim piśmie. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące interpelacje radnych:
 Odnośnie interpelacji radnego Marcina Ficy przekazał, że odpowie na piśmie.
 Odnośnie interpelacji radnego Leon Fiołki przekazał, że na pisemne interpelacje odpowie na

piśmie, natomiast:
1) w sprawie zorganizowania spotkania z udziałem inwestora w sprawie spalarni przekazał, że 

na dzisiaj nie toczy się żadne postępowanie w tym temacie. Firma Empol zawiesiła 
postępowanie. Dodał, że nie będzie wypowiadał się w kwestiach, które leżą po stronie 
inwestora. W związku z powyższym uznał, że spotkanie z mieszkańcami w tym względzie 
nie ma obecnie sensu. Bardziej widzi sensowność zorganizowania konferencji w temacie  
czy są to przedsięwzięcia bezpieczne i jak je należy lokalizować. Najlepiej aby tym zajęły 
się firmy u nas o to zabiegające. Dodał, że w przypadku odwieszenia postępowania nie 
wyobraża sobie aby wówczas nie było rzetelnej informacji ze strony inwestora, spotkań i 
konsultacji. Uznał również, że dobrym rozwiązaniem wówczas byłoby także spotkanie 
inwestora z radnymi. Wskazał, jednocześnie, że nie jest tajemnicą, że wszystkie duże firmy 
gospodarujące odpadami szukają sposobów na poprawę swojej sytuacji poprzez spalanie 
RDF-u. Przekazał również, że typowej spalarni u nas nie da się wybudować gdyż musi ona 
być wpisana w plany wojewódzkie. Poprosił więc o wyciszenie tematu, bo po prostu na 
chwilę obecną problemu nie ma. Wskazał, że przyszła lokalizacja musi być zgodna z 
zapisami planu zagospodarowania przestrzennego i uzyskać pozytywną opinię RDOŚ. 
Dodał, że jest to odpowiedź na zapytania wszystkich trzech radnych pytających dzisiaj o tą 
sprawę,   

2) w sprawie rankingu dróg przygotowanego dla województwa śląskiego z końcem grudnia 
2016 roku przekazał, że o tym rankingu wiedział wcześniej i od razu na niego zareagował i 
złożył oficjalny protest, bo przyjmując nawet wyjaśnienia, że ranking ten jest dla nas mało 
znaczący to i tak jest niesprawiedliwy i nieprawdziwy. Dodał jeszcze, że na Drogę 
Południową nie przedłożono w terminie nawet wniosku, a droga ta była na 3 miejscu. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek dodał, że ranking ten został wykonany 

tylko po to aby umożliwić dokonanie etapowania takich inwestycji jak RDRP i 
zmieszczenia się w przyjęte przez województwo maksymalne kwoty dotacji na 
pojedyncze projekty. 

3) w sprawie remontu niewielkich odcinków dróg polnych w Brzeziu przekazał, że ze względu 
na ilość tych dróg do wykonania wszystkich naraz nie da się zrealizować. 

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity:
1) w sprawie spotkania z mieszkańcami w sprawie spalarni przekazał, ze odpowiedź została 

już przedstawiona,
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2) w sprawie spotkania w dniu 31marca br. Wojewody Śląskiego, Wojewody Opolskiego i 
przedstawicieli ministerstwa przekazał, że na to spotkanie pojedzie Zastępca Prezydenta 
Miasta Wojciech Krzyżek i będzie udzielał odpowiedzi w zakresie przygotowanych 
zagadnień,

3) w sprawie wypracowania stanowiska w odniesieniu do gastronomii mobilnej przekazał, że 
na dobrą sprawę nie ma z tym problemu bo jest aktualna uchwała w sprawie opłat od 
handlu. Dodał, że urząd nie zgadza się aby takie wozy były ustawiane na Rynku, gdzie 
funkcjonują lokale gastronomiczne, którym wydzierżawia się ogródki w okresie letnim. 
Uznał, że trudno porównywać raciborski rynek do deptaka w nadmorskiej miejscowości. 
Dalej wskazał, że pomysł z gastronomią mobilną jest ciekawy ale bardziej do przyjęcia w 
parkach np. w Parku im. Miasta Roth. Dalej przypomniał, że na wniosek radnych 
wprowadzono już zmiany w uchwale o opłacie targowej. Uznał jednak, że ryzykowne jest 
wprowadzanie na rynek takiej konkurencji. Wskazał, że inne miasta też na to nie pozwalają. 
Co do innych lokalizacji to jak najbardziej są one dostępne na określonych w uchwale 
zasadach.

 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie braku w projekcie ścieżki rowerowej do Łężczoka odcinka łączącego Markowice 

ze ścieżką przyznał, że tak właśnie zostało to zaprojektowane. Niemniej wskazał, że obecnie
gminy powiatu począwszy od Nędzy projektują ścieżki w ramach EWT i ma nadzieje, że to 
jakoś połączy się z naszymi ścieżkami, 

2) w sprawie prezentów na 770 lecie Markowic przekazał, że zakup działki przy szkole 
uzależniony jest od skutecznych negocjacji z właścicielem. W sprawie budowy parkingu 
uznał, że powinno być łatwiej, miejsce to jednak trzeba obejrzeć. 

3) w sprawie pałacyku myśliwskiego w Łężczoku przekazał tylko, że jest to własność 
prywatna i podobno jest objęta jakimś planem. Dodał, że rozumie ideę nie mniej 
odtworzenie tego obiektu będzie trudne. 

 Odnośnie interpelacji radnego Marka Rapnickiego:
1) w sprawie uschłych kilku drzew na odcinku drogi Ocice Górne - Stankowiec przekazał, że 

temat wymaga sprawdzenia i odpowiedzi na piśmie,
2) w sprawie strajku organizowanego przez ZNP przekazał, że może zagwarantować, że 

dyrektorzy naszych placówek oświatowych zachowają się profesjonalnie, będą bezstronni i 
zapewnią opiekę dzieciom w szkole. Dodał, że nauczyciele mają prawo do wyrażania 
swoich poglądów w tej sprawie, gdyż dotyczy to ich miejsc pracy. Ma nadzieje, że wynika 
to tylko z takich okoliczności.     

 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego  przekazał, że na pisemne interpelacje 
odpowie na piśmie, natomiast w sprawie spotkania z mieszkańcami zorganizowanego przez 
Raciborski Alarm Smogowy i Urząd Miasta przekazał, że będzie na nim obecny by pokazać 
działania urzędu. Nawiązując jednocześnie do zapytania radnego Wiesława Szczygielskiego
w sprawie odbioru głosowania opozycji nad zmianą budżetu przekazał, że jest tym 
zaskoczony biorąc pod uwagę to, że chodziło o podwojenie środków na ograniczenie niskiej
emisji, by sprostać rosnącemu zapotrzebowaniu mieszkańców. Dalej przekazał, że problem 
chyba dotyczy niezrozumienia terminu deficyt. Wskazał, że deficyt jest to różnica między 
dochodami, a wydatkami i nie występuje u nas pojęcie amortyzacji, a nie wykorzystane 
środki to wolne środki.     

 Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie przygotowywania podziękowań dla prelegentów spotkań przekazał, że oczekuje 

w tym zakresie sygnału od organizatorów. Dodał, że kwestia budynku na Rynku nie mogła 
być konsultowana przez urząd bo to nie była miejska inwestycja, 

2) w sprawie braku tężni w Raciborzu przekazał, że do tej pory projekt ten dwa razy przegrał w
budżecie obywatelskim ale być może w tej edycji się uda. Uznał również, że nie można 
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porównywać tężni do stadionu,
3) w sprawie zapraszania radnych na wyjazdy przedstawicieli miasta na różnego rodzaju 

konferencje czy targi przekazał, że do Przew. RM też na pewno docierają różnego rodzaju 
zaproszenia,

4) w sprawie przedstawienia aktywności naszych posłów i senatorów przekazał, że zwróci się 
o to do nich na piśmie. Dodał, że najczęściej korzysta z pomocy posła Czesława 
Sobierajskiego i posłanki Gabrieli Lenartowicz oraz senatora Adama Gawędy. Dodał, że 
niektórzy posłowie przysyłają swoje sprawozdania, które może udostępnić,

5) w sprawie tematu spalarni przekazał, ze odpowiedź została już przedstawiona,
6) w sprawie niebezpiecznej ścieżki rowerowej na ul. Warszawskiej przekazał, że ścieżka ta 

została wykonana zgodnie z przepisami niemniej wymaga ona szczególnej ostrożności 
zarówno po stronie kierowców jak i rowerzystów,

7) w sprawie ustanowienia tytułu honorowy obywatel miasta przekazał, że ustalono wcześniej, 
że najpierw zostanie rozpracowany temat wyłonienia zasłużonych, co udało się i za co 
wszystkim podziękował. Dodał, że element ten był bardzo potrzebny i ważny co było widać 
po odbiorze uroczystej sesji. Uznał, że temat honorowego obywatela miasta zostanie też 
przygotowany w swoim czasie. 

8) w sprawie wiatraków przekazał, że w Raciborzu na pewno ich nie będzie. Dodał, że 
prezentowana jakiś czas temu mapa wiatraków planowanych wokół Raciborza zostanie 
przedstawiona radnemu jeszcze raz, gdyż mogły nastąpić zmiany w lokalizacjach wiatraków
w Gminie Pietrowice Wielkie,

 Odnośnie interpelacji radnego Wiesława Szczygielskiego:
1) w sprawie braku czynnego punktu informacji w RCI w weekendy przekazał, że temat jest w 

trakcie realizacji,
2) w sprawie głosowania radnych opozycji odnośnie zwiększenia budżetu o prawie 2 mln zł na 

ograniczenie niskiej emisji przekazał, że już odpowiedział,  
3) w sprawie tablicy informacyjnej na rondzie im. Żołnierzy Niezłomnych przekazał, że na 

czas uroczystości była tablica tymczasowa, a docelowa po jej wykonaniu zostanie 
zamontowana na stałe we właściwym już miejscu. 
 Radny Marek Rapnicki odnosząc się do tematu RCI przekazał, że punkt ten w weekendy

jest czynny zawsze od 1 kwietnia do 31 października. Dodał, że w sezonie jesienno – 
zimowym nie jest czynny w weekendy gdyż wynika to z frekwencji w tym okresie oraz 
z różnicy w funkcjonowaniu tego punktu i punktu na Zamku. Wskazał, że RCI jest 
częścią RCK. Dodał, że wystarczyło o to zapytać w kuluarach.

 Radny Wiesław Szczygielski przekazał, że nie pytałby gdyby RCI było otwarte w 
weekendy.     

 Przew. RM Henryk Mainusz w uzupełnieniu sprawy radnego Krzysztofa Myśliwego przekazał, 
że przedstawione radnym pismo ŚUW zostanie rozpatrzone na następnej sesji po uzyskaniu 
pisemnego stanowiska radnego. 

Ad 26. Zakończenie sesji. 
    

 Przew.  RM Henryk  Mainusz  z  uwagi  na  wyczerpanie  porządku obrad  zamknął  sesję  Rady
Miasta Racibórz, godz. 1945.

Protokołował:
Leszek Jureczko Przewodniczący Rady

    Henryk Mainusz
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